
FRIVILLIG FORUM 
BORNHOLM 

 
P R O T O K O L 

 

bestyrelsesmødet 14. januar 2025 
Mødelokale 5, Snorrebakken 66, Knudsker 

 

Til stede Steffen Gerdes, Peter Harteg, Irene Dunker, Betina Juhl Tychsen, Anette Rasmussen og 
Niels Chresten Andersen 

Afbud Niclas Fick, Lars Greve, Lillian Runge Henriksen, Selina Munch Petersen, Jan Kjersgaard. 

 

1. Godkendelse af dagsorden: godkendt  

2. Godkendelse og opfølgning af protokol for bestyrelsens møde 7. oktober 2024: godkendt 
Der arbejdes på en beskrivelse af konsekvenser, som forventes forelagt kommunalbestyrelsens So-
cial- og Sundhedsudvalg til april. En række aktiviteter kan blive ramt: den årlige Frivillighedspris, § 
79-puljen til pensionistforeninger m.fl. (kan-opgave), udviklingspuljen, kommunalbestyrelsens frivil-
lighedsstrategi og -politik. Sidstnævnte er en fælles politik med foreningslivet og de frivillige, og er 
grundlaget for at kunne være medlem af Frivillig Forum Bornholm (FFB). Der vil sikkert blive fore-
lagt flere scenarier for udvalget. 
 

3. Siden sidst 
a. Medlemmer, status: 95 medlemmer. Pedersker Svømmeklub har måttet lukke foreningen grun-

det mangel på både medlemmer og tillidsfolk. Til gengæld er både Vestermarie Borgerforening 
og foreningen Anden & Musen kommet til her i januar 2025. 

b. Økonomi: status v/Irene jf. forhåndsudsendt bilag. Der afventes faktura fra BRK på sekretari-
atstimer og udlæg til forplejning i 2024. Der forventes herefter at være en kassebeholdning på 
ca. 300.000 kr. Irene klargør udkast til budget 2025, og her øges rammen til Repræsentant-
skabsmødet fra 8.000 kr. til 10.000 kr. 

c. Kurser i fondssøgning  
9/10-24 v/Betina & Niels: 29 deltagere + Dennis fra Fonde.dk online. Stor tilfredshed. 
8/1-25: Særskilt kursus for Bornholmske Borgerforeningers Samvirke (BBS) v/Niels. Fokus på 
BRK’s Lokalsamfundspulje, Fonde.dk og erfaringsudveksling. 11 aktive deltagere. 

d. Andet: 
Byg og Miljø har indkaldt til informationsmøde for frivillige i idrætsforeninger m.v. om brugenb 
af kommunens lokationer. Lars har formidlet kontakt til FFB, hvor Steffen har lagt indbydelsen 
op i facebook og Niels har udsendt via mail til alle FF-medlemmer. 

4. Repræsentantskabsmødet tirsdag 11. marts 2025 
a. Sted: Kærnehuset, Allinge: Ok 
b. Orientering om huset og dets brugere, borgerforeningen v/Lene Vinberg 
c. Forplejning – fællesspisning, kaffe/kage mv.: Fra og hos Margueritten. Bestilt til 30 deltagere. 

d. Vedtægtsændringer: Da funktionen som frivillighedskonsulent nedlægges, skal vedtægternes 
ændres til at generalforsamlingen vælger yderligere et medlem til bestyrelsen. Steffen forelagde 
et udkast, der blev godkendt til at blive behandlet af generalforsamlingen, som indkommet for-
slag. 



e. Kandidater til bestyrelse mv.:  
På valg er Irene, Lillian og Lars. Herudover skal der vælges ét bestyrelsesmedlem for et år, så-
fremt generalforsamlingen godkender vedtægtsændringer. Irene er villig til at genopstille. Niels 
kontakter Jan og Selina med opfordring til at de opstiller til bestyrelsen, samt kontakt til Born-
holmske Borgerforeningers Samvirke (BBS) om at finde en kandidat. Der skal også vælges 2 
suppleanter. Det blev foreslået også at finde en kandidat for det kirkelige område, hvis der fort-
sat mangler kandidater. 
Niels følger op omkring valg af revisorsuppleant (Niels Munch). 

f. Dagsorden i øvrigt: jf. vedtægter. Dirigent? Niels spørger Niclas Fick, alternativt spørges Lene 
Vinberg (v/Irene). 

g. Indkaldelse, annoncering, PR mv.: Niels indkalder senest 11/2 inkl. foreløbig dagsorden og ud-
kast til vedtægtsændringer - og udsender 25/2 endelig dagsorden, revideret regnskab, budget og 
evt. indkomne forslag udover vedtægtsændringer. Steffen og Niels udarbejder en pressemedde-
lelse til pressen ca. en uge forinden. 

h. Andet: Irene køber gave til Lene V. og evt. Anders Kofoed Larsen, hvis han også medvirker. 

5. Kommende kurser 
Kassererkursus torsdag 16. januar kl. 15.30 – 17.30 i mødelokale 5, Snorrebakken 66, Knudsker 

Samtalesaloner i 2025, v/Betina jf. vedhæftet oplæg og mailkorrespondance i oktober/nov. 2024. 
Det bliver den 4. april, men uden Ungerådet som medarrangør. Derimod med Tunes of Tomorrow 
og koncert efterfølgende med Simone Tang. Formen af arrangementet rettes til IDEKU-formen 
med opsamling og gruppering af ideer, samt mere sparring. Peter undersøger mulighederne for for-
plejning i Musikhuzet. 

Kursus i brug af sociale medier, status v/Lars og Selina: Udsat 

6. Kommende bestyrelsesmøder 
Foreslås aftalt i forlængelse af konstitueringen umiddelbart efter repræsentantskabsmødet den 11. 
marts. Steffen stopper som bebudet som formand, men fortsætter i bestyrelsen. De øvrige i besty-
relsen og kandidater opfordres til at overveje om de vil opstille som ny formand. 

7. Eventuelt: - 
 

To-do liste  Økonomi: Faktura for sekr.-timer og forplejning fra BRK (Niels) 
 REP: Lene V. tjekkes for indlæg om Kærnehuset og borgerforening (Irene) 
 REP: Forplejning – aftale med Margueritten (Irene) 
 REP: Indkaldelse 11/2, dagsorden mv. ud 25/2 (Niels) 
 REP: Dirigent – kontakt til foreslåede (Niels) 
 REP: Kontakt til foreslåede kandidater til bestyrelse, suppleanter mv. (Niels) 
 REP: Pressemeddelelse ca. en uge forinden (Steffen og Niels) 
 REP: Gave til Lene V. (Irene) 
 Forslag til datoer for kommende bestyrelsesmøder mv. (Niels) 
 Samtalesalon 2025, tjek af Musikhuzets muligheder for forplejning (Peter) 
 Kursus i brug af sociale medier, oplæg (Lars og Selina) 

 

Referent: Niels 


